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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 8. juli 2009 stillet 
følgende spørgsmål nr. 428 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Bjarne Laustsen.

Spørgsmål 428:

Mener ministeren, at reglen om, at fiskere skal indberette krydsning af havgrænser til 
farvandsvæsenet, har nogen betydning, når fiskerne går efter en fangst med samme kvo-
te i begge farvande?

Svar:

Som jeg har nævnt, er jeg ved at se på reglerne på fiskeriområdet via meld en regel kam-
pagnen. Vi skal have unødvendige regler væk. Jeg er dog samtidig opmærksom på, at
når man skal vurdere, om en regel er blevet overflødig, kan man ikke nøjes med at se på 
reglen i forhold til et hovedfiskeri, men også på eventuelle bifangster. Hvis et fartøj har 
kvote til det og bruger de rigtige maskestørrelser, er det fuldt lovligt at fange bifangster, 
men for myndighederne er det vigtigt at vide, fra hvilke farvande disse stammer af hen-
syn til at kunne kontrollere, at bifangsten afskrives i det korrekte farvand.

Danmark råder over kvoter i flere farvande og mange fiskerier er blandede. Derfor er det 
nødvendigt, at der er regler, der muliggør kontrol af, at fangsterne afskrives på de kor-
rekte kvoter.
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